
  P R O T O K Ó Ł   NR  IX/2015 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 23 października 2015 roku 

 
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1200 i trwało do godz. 1530, z trzema przerwami  

w godz. 1300 – 1315, 1325 – 1340, 1430 – 1445. 

 

 

Siedzibą posiedzenia była sala narad Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 
 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 13 radnych. Nieobecni:  

Eugeniusz Such, Janusz Szmyd – usprawiedliwieni. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Teresa Rygiel 

      - Anita Fal 

      - Tomasz Marosz 
 
 

 

 
 

 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Zastępca Wójta Gminy Krościenko Wyżne, 

- Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

- Radca Prawny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne, 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej, 

- Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej. 

 
 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

Proponowany porządek obrad:  

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki 

określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2016-2019. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej dla 

obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, 

Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

w przedmiocie przekazania Gminie Krosno pomocy finansowej  

z przeznaczeniem na zakup samochodu specjalnego do przewozu grup ratowniczych dla 

Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Krośnie. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego  

z Gminą Krosno dotyczącego realizacji zadania publicznego w zakresie lokalnego 

transportu zbiorowego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

Powiatowi Krośnieńskiemu na realizację zadania pn.: „Przebudowa dróg powiatowych nr: 

1966 R Korczyna-Kombornia Jabłonica Polska, nr 1967 Korczyna-Krościenko Wyżne i nr 

2062 Olszyny-Jabłonica Polska” w 2016 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do wykonania części zadań z zakresu właściwości 

Powiatu Krośnieńskiego – „Zimowe utrzymanie dróg powiatowych w 2016 roku”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 

2015 rok. 

17. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2015 roku oraz informacji o 

przebiegu wykonania planu finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki 

zdrowotnej i instytucji kultury za I półrocze 2015 roku. 

18. Informacja Wójta Gminy oraz Przewodniczącego Rady Gminy o osobach, które nie złożyły 

oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, nieprawidłowościach 

stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem  

i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia oraz działaniach podjętych 

w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach 

majątkowych. 

19. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

20. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1. 

 Rozpoczynając IX w kadencji sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący 

Rady – Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał wszystkich radnych oraz obecnych na 

posiedzeniu. Następnie Przewodniczący Rady wraz z Wójtem Gminy dokonali uroczystego 

wręczenia okolicznościowego medalu z okazji jubileuszu 20 – lecia Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Ad. 2. 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały i rozstrzygnięcia. Zauważył, że w sesji uczestniczy 13 radnych. 
 

Ad. 3. 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 
 

Wójt Gminy złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby: 
 

1. po pkt 12 proponowanego porządku obrad, wprowadzić pkt 13 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie 

przygotowania i realizacji projektu pod nazwą „Wykonanie oświetlenia ulicznego  

w technologii energooszczędnej na drogach publicznych na terenie gmin MOF Krosno”; 

 

Uzasadniając Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że już po zwołaniu posiedzenia IX 

sesji Rady Gminy wpłynął projekt uchwały Rady Miasta Krosna dotyczący wyrażenia zgody 

na zawarcie stosownego porozumienia. Stąd wniosek o wprowadzenie przedmiotowego 

projektu na dzisiejszym posiedzeniu. 
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2. po pkt 15 proponowanego porządku obrad, wprowadzić pkt 16 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały 

w sprawie ustalenia zasad przysługiwania i wysokości diet oraz należności z tytułu zwrotu 

kosztów podróży służbowych dla radnych Gminy Krościenko Wyżne”; 

 

Uzasadniając wprowadzenie ww. punktu Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował,  

że przedmiotowy projekt uchwały stanowi wynik konsultacji, a diety od 2006 roku nie były 

modyfikowane. W związku z tym kwoty diet uległy zdewaluowaniu na tyle, aby  

je znowelizować.  

 

3. pkt 13-15 proponowanego porządku obrad realizować jako pkt 14-16; 

4. pkt 16-20 proponowanego porządku obrad realizować jako pkt 18-22. 

 

Radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania wniosku złożonego przez Wójta 

Gminy tj.: 
 

1) wprowadzenia pkt 13 w brzmieniu: 
 

„13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

w zakresie przygotowania i realizacji projektu pod nazwą „Wykonanie oświetlenia ulicznego  

w technologii energooszczędnej na drogach publicznych na terenie gmin MOF Krosno”. 
 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 

 

2) wprowadzenia pkt 16 w brzmieniu: 
 

„16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przysługiwania i wysokości diet oraz 

należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Gminy Krościenko 

Wyżne”. 
 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania porządku obrad wraz  

z przegłosowanymi poprawkami. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 
 

wobec czego przyjęto porządek obrad IX Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne  

w następującym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad. 
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki 

określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2016-2019. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej dla 

obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, 

Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

w przedmiocie przekazania Gminie Krosno pomocy finansowej  

z przeznaczeniem na zakup samochodu specjalnego do przewozu grup ratowniczych dla 

Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Krośnie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego  

z Gminą Krosno dotyczącego realizacji zadania publicznego w zakresie lokalnego 

transportu zbiorowego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

w zakresie przygotowania i realizacji projektu pod nazwą „Wykonanie oświetlenia 

ulicznego w technologii energooszczędnej na drogach publicznych na terenie gmin MOF 

Krosno. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

Powiatowi Krośnieńskiemu na realizację zadania pn.: „Przebudowa dróg powiatowych nr: 

1966 R Korczyna-Kombornia Jabłonica Polska, nr 1967 Korczyna-Krościenko Wyżne i nr 

2062 Olszyny-Jabłonica Polska” w 2016 roku. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do wykonania części zadań z zakresu właściwości 

Powiatu Krośnieńskiego – „Zimowe utrzymanie dróg powiatowych w 2016 roku”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przysługiwania i wysokości diet oraz 

należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Gminy Krościenko 

Wyżne. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 

2015 rok. 

19. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2015 roku oraz informacji o 

przebiegu wykonania planu finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki 

zdrowotnej i instytucji kultury za I półrocze 2015 roku. 

20. Informacja Wójta Gminy oraz Przewodniczącego Rady Gminy o osobach, które nie złożyły 

oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, nieprawidłowościach 

stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem  

i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia oraz działaniach podjętych 

w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach 

majątkowych. 

21. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 
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22. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 4. 

 W punkcie czwartym porządku obrad przystąpiono do przyjęcia protokołu  

z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR VIII/2015 z VIII sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 21 sierpnia 2015 r., wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni 

Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło  

13 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 
 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ 

NR VIII/2015 z VIII Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 21 sierpnia 2015 r. 

 

Ad. 5. 

W dalszej części posiedzenia przystąpiono do realizacji punktu piątego porządku obrad 

w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał 

oraz wydanych zarządzeniach”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w okresie międzysesyjnym odbyły się następujące 

działania: 

1) częściowo zakończono prace remontowe na ulicy Grunwaldzkiej; 

2) został zakupiony średni samochód ratowniczo-gaśniczy dla OSP w Pustynach; 

3) w dniu 30 sierpnia odbyły się dożynki archidiecezjalne; 

4) został rozstrzygnięty przetarg na wykonanie parkingu przy Urzędzie Gminy, a prace 

przy parkingu już się rozpoczęły; 

5) rozstrzygnięto postępowanie ofertowe na wykonanie ulicy Wójtowskiej oraz ulicy 

Kopalnianej. Ulica Wójtowska zostanie wyasfaltowana na całej długości. Natomiast 

ulica Kopalniana w odcinku od ulicy Marynkowskiej zostanie wyremontowana,  

a w pozostałym odcinku częściowo wyasfaltowana. Wykonawcą tych prac będzie Rejon 

Budowy Dróg i Mostów Sp. z o.o. w Krośnie; 

6) rozstrzygnięto postępowanie ofertowe na wykonanie ogrodzenia placu zabaw przy ulicy 

Mostowej w Krościenku Wyżnym; 

7) ww. zadania to wszystkie jakie pozostały do realizacji zgodnie z zapisami budżetu na 

rok bieżący. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych zarządzeniach 

w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 25 sierpnia 2015 r. do dnia 16 października 

2015 r. (informacja w załączeniu). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec, w związku z zapytaniem 

ofertowym dotyczącym wykonania ulicy Wójtowskiej, zapytał o szanse wykonania  

w przyszłorocznym budżecie projektu oświetlenia tejże ulicy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że wykonanie projektu jest uzasadnione zwłaszcza, 

że droga ta położona jest w zacienionym miejscu. Dodał, iż jedyną przeszkodę w jego 
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urządzeniu może stanowić brak zgody niektórych osób, co do zmieniania czegokolwiek poza 

obrębem wyznaczonej drogi. Uzupełnił, że jeżeli taka zgoda będzie postara się tę inwestycję 

przeprowadzić. 

 

Radny Paweł Lorens odnosząc się do Z A R Z Ą D Z E N I A  NR IV/ 114 /2015 dotyczącego 

uruchomiona Gminnej Komisję do spraw szacowania zakresu i wysokości strat powstałych na 

terenie Gminy, zapytał o kwotę na jaką zgłoszono straty spowodowane przez suszę  

w gospodarstwach rolnych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że zgłoszenia w zakresie strat wyrządzonych przez suszę 

nie wskazywały kwot, a jedynie powierzchnie, na których ta strata wystąpiła. Łącznie  

2 rolników zgłosiło tego rodzaju szkody i dotyczyły one upraw kukurydzy na powierzchni  

ok. 10 ha.  

 

Radny Krzysztof Ronowski, odnosząc się do Z A R Z Ą D Z E N I E  NR IV/ 108 /2015  

w sprawie utworzenia w Gminie Krościenko Wyżne formacji obrony cywilnej do zadań 

ogólnych, poprosił o obszerniejszą informację w tym temacie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, iż na mocy zarządzenia utworzono w Gminie Krościenko 

Wyżne formację obrony cywilnej do zadań ogólnych pod nazwą Pluton ratownictwa ogólnego. 

Pluton ten posiada własną organizację wewnętrzną i przeznaczony jest do wykonywania 

czynności pomocniczych, wspierających inne służby i instytucje przy wykonywaniu różnego 

rodzaju zadań, takich jak. m. in. udzielanie pierwszej pomocy medycznej w czasie 

występowania bezpośrednich zagrożeń czy przywracanie i utrzymaniu porządku w strefie 

dotkniętej klęską żywiołową. Pluton wyposażony jest w odpowiedni sprzęt, a przygotowanie 

Plutonu do działania obejmuje również szkolenia jego stanu osobowego. Łącznie liczy  

on 17 osób. 

 

W otwartej dyskusji głosów nie zabrano. 

 

Ad. 6. 

W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Stwierdził on, że Miejskie Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Krośnie  

Sp. z o.o. przedłożyło projekt nowego regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

Wyjaśnił, że do tej pory na terenie gminy obowiązuje jeszcze regulamin uchwalony w 2005 

roku. Zgodnie z wnioskiem MPGK w obecnym czasie zaszła potrzeba uporządkowania  

i wypracowania nowego regulaminu dostosowanego do obowiązujących przepisów i linii 

orzecznictwa. Regulamin uszczegóławia pewne sprawy, uszczelnia system formalny poprzez 

doprecyzowanie zakresu świadczenia usług, wydawania warunków przyłączy do sieci, w tym 

dodatkowo zabezpiecza wodę przeciwpożarową. Przedmiotowy Regulamin szczegółowo 

precyzuje wszelkie sprawy pomiędzy spółką a odbiorcą, dlatego propozycja przyjęcia go  

w oparciu o przedstawiony projekt. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisje: 



7 

 

1) Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 21 

października 2015 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

2) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 października 2015 r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

3) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 października 2015 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, w związku z  Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: czym Przewodniczący 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR IX/ 55 /2015  

w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7. 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach 

stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym 

wymiarze godzin. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Wyjaśnił, że projekt uchwały stanowi realizację delegacji ustawowej zawartej w art. 42 ust. 7 

pkt 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta nauczyciela (Dz. U. z 2014 r. poz. 191  

z późn. zm.). Przedmiotowa uchwała dotyczy nauczycieli realizujących zajęcia dydaktyczne, 

opiekuńcze i wychowawcze w ramach jednego stosunku pracy na kilku stanowiskach, dla 

których przewidziana jest różna liczba godzin. W praktyce znajduje zastosowanie  

w przypadku braku możliwości zatrudnienia nauczyciela na jednym stanowisku w pełnym 

wymiarze czasu pracy. Stąd dla takiego właśnie nauczyciela, który prowadzi zajęcia rozliczane 

wg różnego tygodniowego pensum godzin, przedmiotowy projekt, pozwala wyliczyć tzw. 

pensum uśrednione. Dlatego na podstawie tej uchwały i wzoru w niej zawartego powstanie 

możliwość wyliczenia tych właśnie wartości. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja wydała pozytywną opinię – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, w związku z  Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: czym Przewodniczący 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 
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- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR IX/ 56 /2015  

w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone  

dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin  

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8.  

W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Wyjaśnił, iż chodzi o zakup działek w ramach środków przewidzianych funduszem sołeckim 

dla Pustyn na rok bieżący. We wrześniu odbyło się zebranie wiejskie w Pustynach, które 

dokonało zmiany przedsięwzięć realizowanych w ramach fundusz na rok bieżący. Zadanie pn: 

„Zakup namiotu wystawowego oraz parasoli, stolików i ławek” zastąpiono zadaniem 

 pn. „Zakup działki nr ewid. 5237/5 wraz z wykupem współwłasności w drodze dojazdowej – 

działka nr 5237/8”. Uchwała nie ma wpływu na podwyższenie wydatków z budżetu obejmujące 

zadania jednostek pomocniczych gminy przewidzianych w ramach tego funduszu. Stąd projekt 

uchwały, który pozwoli nabyć przedmiotowe działki.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisje: 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens zapytał o plany związane z przedmiotową działką. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że ww. działka zostanie przeznaczona pod infrastrukturę 

rekreacyjno-sportową, gdyż położona jest obok placu zabaw w Pustynach. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR IX/ 57 /2015  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9.  

 Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 

2016-2019. 

 

Zastępca Wójta - Alicja Fejkiel-Guzik zapoznała obecnych z projektem przedmiotowej 

uchwały (projekt uchwały w załączeniu). Stwierdziła ona, że Kolegium Sądu Rejonowego  
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w Krośnie ustaliło, że na kadencje 2016-2019 Rada Gminy Krościenko Wyżne dokona wyboru 

2 ławników do Sądu Rejonowego w Krośnie, 1 ławnika do Sądu Rejonowego w Krośnie – 

Wydział Pracy i Ubezpieczeń Społecznych oraz 1 ławnika do Sądu Okręgowego w Krośnie.  

Przypomniała zgromadzonym, że na sesji Rady Gminy w dniu 26 czerwca br. Rada Gminy 

podjęła uchwałę w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

Następnie odczytała opinię o kandydatach przygotowaną przez ww. zespół (opinia z dnia  

24 września 2015 r. – w załączeniu) oraz przedstawiła zgłoszone kandydatury na ławników: 

1) do Sądu Okręgowego w Krośnie: 

- Franciszek Pstrąg do Sądu Okręgowego w Krośnie; 

2) do Sądu Rejonowego w Krośnie: 

- Anita Barbara Fal do Sądu Rejonowego w Krośnie;  

- Grzegorz Augustyn Kolanko do Sądu Rejonowego w Krośnie; 

- Bartosz Jan Kuśmierczyk do Sądu Rejonowego w Krośnie; 

- Justyna Fejkiel do Sądu Rejonowego w Krośnie. 

3) do Sądu Rejonowego w Krośnie do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy: 

   - Alicja Fejkiel-Guzik do Sądu Rejonowego w Krośnie. 

 

Wszystkie ww. zgłoszenia zostały złożone w terminie oraz spełniają wymagania formalne 

określone w ustawie z dnia 27 lipca 2001 roku - Prawo o ustroju sądów powszechnych  

(Dz. U. z 2015 r. poz. 133 z późn. zm.). W związku z powyższym Zespół pozytywnie 

zaopiniował zgłoszone kandydatury. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisje: 

1) Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

2) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

3) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o zgłaszanie kandydatów do pracy 

w Komisji Skrutacyjnej, która przeprowadzi głosowanie tajne w celu dokonania wyboru 

ławników. Do składu Komisji Skrutacyjnej zgłoszono następujących radnych, którzy kolejno 

wyrazili zgodę na kandydowanie:  

1) radny Krzysztof Ronowski,  

2) radny Krzysztof Podkul,  

3) radna Marzena Kielar.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad powołaniem Komisji Skrutacyjnej  

w ww. składzie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych:  

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Komisja Skrutacyjna została powołana. 
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Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec ogłosił 15 minutową przerwę w posiedzeniu  

w godz. 1300 – 1315, celem wyłonienia Przewodniczącego spośród członków Komisji 

Skrutacyjnej oraz poprosił Komisję o przygotowanie kart do głosowania. 

 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – Krzysztof Ronowski objaśnił sposób 

głosowania. 
 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził przerwę w posiedzeniu w godz. 

1325 – 1340 celem przeliczania głosów. 

 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – Krzysztof Ronowski odczytał protokoły 

Komisji Skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania i zapoznał zgromadzonych z wynikami 

(protokoły w załączeniu). Zgodnie z protokołami: 

I. na ławników do Sądu Rejonowego w Krośnie Rada wybrała Anitę Barbarę Fal oraz 

Justynę Fejkiel. 

 

II. na ławnika do Sądu Rejonowego w Krośnie – Wydział Pracy i Ubezpieczeń 

Społecznych Rada wybrała Alicję Fejkiel-Guzik.  

 

III. na ławnika do Sądu Okręgowego Rada wybrała Franciszka Pstrąg. 
 

Na podstawie protokołów Komisji Skrutacyjnej, Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła 

UCHWAŁĘ NR IX/ 58 /2015 w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach  

2016-2019 (uchwała w załączeniu). 

 
Ad. 10.  

Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce 

Piastowe, Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Stwierdził on, że Plan Gospodarki Niskoemisyjnej stanowi strategiczny dokument, który 

wyznacza kierunki dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Krosno na lata 2015-2020,  

w zakresie działań inwestycyjnych i nieinwestycyjnych w obszarach związanych  

z użytkowaniem energii: w budownictwie, transporcie, energetyce, gospodarce odpadami  

i gospodarce wodno-ściekowej. Plan ten opracowany został w celu przedstawienia koncepcji 

działań służących poprawie jakości powietrza na terenie Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 

Krosno, w tym ograniczenia emisji gazów cieplarnianych i ograniczenia niskiej emisji poprzez 

zwiększanie wykorzystania odnawialnych źródeł energii oraz redukcji zużycia energii finalnej 

i poprawy efektywności energetycznej. Dokument ten odgrywa istotną rolę, gdyż stanowi 

podstawę do ubiegania się o środki wsparcia na szeroko pojęte działania proekologiczne 

związane z realizacją celów gospodarki niskoemisyjnej w nowej perspektywie finansowej Unii 

Europejskiej na lata 2014-2020. Ogólnie plan ten zawiera obecną sytuację oraz działania, które 

należy podjąć, aby ograniczyć emisję dwutlenku węgla i zużycie energii do 2020 roku. 

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisje: 
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1) Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

2) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

3) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 
W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens zapytał, czy przygotowano już wstępnie stanowisko 

dla koordynatora tego programu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że koordynatorem całego programu jest Gmina Krosno. 

 

Radny Paweł Lorens powołując się na zapisy dokumentu zauważył, iż każda gmina powinna 

powołać takiego koordynatora. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, iż wszystkie sprawy związane z Planem ze strony 

Gminy koordynował i prowadził pracownik Urzędu Pan Mariusz Lorens. 

 

Radny Paweł Lorens objaśnił, iż omawiany Plan stanowi dość obszerny dokument i będzie 

wymagał zwrócenia uwagi m. in. na kwestię powołania takiego koordynatora. Następnie radny 

zapytał w jaki sposób gmina będzie dążyć do tego, aby ograniczyć niską emisję, jeżeli  

z przedstawionych wskazań wynika, że w największym stopniu pochodzi ona z węgla 

kamiennego. Dopytał także, w jaki sposób gmina nakłoni mieszkańców do ograniczenia tej 

emisji, jeżeli nie zaproponowano żadnych programów, które mogą np. pomóc w modernizacji 

tego systemu. Zaznaczył, iż rozwiązaniem jest możliwość zaciągnięcia kredytu lecz na 

przykładzie gmin z okolic Jasła, niektóre z nich bezpośrednio dotują zakupy paneli 

słonecznych. Radny dopytał również, czy gmina jest przygotowana do tego, aby walczyć  

o środki, które zostaną skierowane do mieszkańców. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że aby walczyć o te środki, wpierw trzeba przyjąć 

omawiany program. Wytłumaczył, że jeżeli chodzi o ograniczenie niskiej emisji, to bazując na 

przykładzie Krakowa, Rada Gminy odpowiednią uchwałą może ustalić prawo miejscowe, które 

zakaże palenia pyłem węglowym czy węglem niskoenergetycznym. Ponadto omawiany plan 

przewiduje kilka pozycji w zakresie działań edukacyjnych. 

 

Radny Paweł Lorens zgodził się z przedmówcą. Jednocześnie zaznaczył, że 2020 rok to nie taki 

długi okres czasu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, że do tego czasu należy osiągnąć 20 procentowe 

obniżenie niskiej emisji. 

 

Radny Paweł Lorens zapytał, dlaczego w omawianym dokumencie nie jest wskazane jako 

źródło emisji Zakład Mas Bitumicznych w Pustynach. 

 

Radny Krzysztof Ronowski wytłumaczył, że wszystko zależy od tego, czy to jest zakład, który 

działa stale przez cały rok, czy tylko okresowo. Dodał, że specjaliści z firmy, która 
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przygotowała projekt kierowali się jasnymi i czytelnymi doborami. Stąd pytanie to winno 

zostać skierowane do firmy specjalistycznej, która przygotowała program. 

 

Radny Paweł Lorens objaśnił, że nie widzi śladu, aby brano to pod uwagę. Ponadto powołując 

się na wpis w dokumencie dotyczący wymogu budowy nowej sieci kanalizacyjnej, w tym 

przepompowni oraz modernizacji części dotychczasowej, zapytał czy już o tym pomyślano. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że jeżeli chodzi o modernizację to jak najbardziej o tym 

pomyślano. Dodał, że pod zapisem dotyczącym budowy nowej sieci kanalizacyjnej może 

zostać ujęte także rozszerzenie istniejących już odcinków sieci. 

 

Radny Krzysztof Ronowski wtrącił, że najważniejsza informacja jest taka, że wszystkie te 

działania w zasadzie będą należały do działalności Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego,  

a głównym beneficjentem składającym wnioski w porozumieniu z innymi gminami będzie 

miasto Krosno. Zatem jeżeli powstanie program kompleksowy, przykładowo taki, o którym 

będzie mowa w kolejnym z punktów dotyczącym budowy oświetlenia, bądź innego rodzaju 

program, będzie to równocześnie otwarcie drogi do tego aby realizować zapisy omawianego 

planu. 

 

Radny Paweł Lorens powołując się na zapisy dokumentu dotyczące zabezpieczenia w budżecie 

środków na realizację odpowiedniej części realizacji zadań, zapytał o informację i zakres 

środków przewidziany w ramach przyszłego budżetu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że nie chodzi tutaj o środki ujęte w ramach budżetu, 

a o środki wpisane do wieloletniej prognozy finansowej gminy. 

 

Radny Paweł Lorens powołując się na zapis dokumentu dotyczący zmniejszenia udziału 

indywidualnego transportu samochodowego w bilansie transportu gminy, zapytał w jaki sposób 

to osiągnąć. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że zmniejszenie udziału indywidualnego transportu 

samochodowego w bilansie transportu gminy nastąpi za pomocą komunikacji publicznej. 

Poinformował również, iż będzie o tym mowa przy okazji kolejnego z punktów porządku obrad 

dotyczącym planu transportu zbiorowego, który ma obowiązywać od 1 stycznia 2017 roku. 

 

Radny Paweł Lorens powołując się na zadanie gminy w zakresie budowy punktu selektywnej 

zbiórki odpadów przy ul. Sportowej, obok budynku GOSiR, zapytał czy wskazana lokalizacja 

nie będzie uciążliwa w tym właśnie miejscu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że lokalizacja tego punktu nie będzie uciążliwa. Objaśnił, 

iż punkt selektywnej zbiórki, to punkt gdzie będą ustawione kontenery przykładowo na śmieci 

segregowane, budowlane itd. Do tego właśnie punktu mieszkańcy gminy w określonych dniach 

i godzinach będą mogli wywozić śmieci. 

 

Paweł Lorens dopytał, czy wskazane jest aby w takim miejscu to robić.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel umotywował, że nie ma innego placu będącego własnością gminy. 
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Radny Paweł Lorens zaproponował zakup specjalnej działki na ten cel, która będzie oddalona 

od miejsc zamieszkałych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że jak sama nazwa wskazuje będą to odpady 

selektywne. Dodał, że podstawowym przeznaczeniem tego rodzaju punktu jest udogodnienie 

mieszkańcom możliwości wywozu odpadów, jeżeli nie zdążą ich wystawić w dniu, w którym 

przeprowadzany jest ich odbiór. Wówczas powstanie możliwość wywiezienia ich do tego 

właśnie miejsca, jako elementu zastępczego, bez robienia z tego punktu składowiska odpadów.  

 

Radny Krzysztof Ronowski dopowiedział, że zadania w Planie Gospodarki Niskoemisyjnej 

mają być ujęte indywidualnie jak i dość ogólnie. Zatem pokazywanie środków indywidualnie  

i ogólnie polega na tym, że na dane zadanie gmina może złożyć własny wniosek i uchwałą 

zabezpieczy na ten cel odpowiednie środki w budżecie. Ponadto gmina to samo zadanie może 

również realizować w sposób zorganizowany i kilkom budżetami tj. w ramach Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego. Wówczas od kwestii składania wniosku zależy, czy będzie  

to działanie realizowane i rozliczane pojedynczo lub zespołowo, co znajdzie przełożenie w 

emisji, która będzie liczona zbiorowo lub pojedynczo. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR IX/ 59 /2015  

w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej dla obszaru 

obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, Chorkówka, 

Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11.  

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w przedmiocie przekazania Gminie Krosno pomocy finansowej  

z przeznaczeniem na zakup samochodu specjalnego do przewozu grup ratowniczych dla 

Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Krośnie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Wyjaśnił, że Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej w Krośnie końcem sierpnia 

zwrócił się z pisemną prośbą o udzielenie dotacji na zakup samochodu do przewozu grup 

ratowniczych. Dlatego też propozycja, aby środki w wysokości 5 tys. zł. przekazać przez miasto 

Krosno w formie dotacji na Komendę Miejską w Krośnie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisje. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 
Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 
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- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR IX/ 60 /2015  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w przedmiocie 

przekazania Gminie Krosno pomocy finansowej z przeznaczeniem na zakup samochodu 

specjalnego do przewozu grup ratowniczych dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży 

Pożarnej w Krośnie (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12. 

W kolejnym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Krosno dotyczącego 

realizacji zadania publicznego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Stwierdził on, że na podstawie ustawy z dnia 16 grudnia 2010 r. o publicznym transporcie 

zbiorowym (Dz. U. z 2015 r. poz. 1440) wszystkie gminy, powiaty i województwa  

są zobligowane do opracowania planu transportu zbiorowego na terenie ich działania. 

Odpowiedzialnym za te zadania są odpowiednio wójt na szczeblu gminy, starosta na szczeblu 

powiatu i marszałek w ramach województwa. Wójt wyjaśnił, że wszystkie gminy ościenne 

wokół Krosna zdecydowały, że razem z Krosnem utworzą wspólny plan transportu zbiorowego. 

W takim przypadku, po zawarciu stosownego porozumienia organizacja zbiorowego transportu 

na terenie gminy zostanie powierzona gminie Krosno, która zapewni go poprzez Miejską 

Komunikację Samochodową. Wójt podkreślił, iż w obecnej chwili jest to najlepsze 

rozwiązanie, gdyż zapewni ono możliwość poruszania się komunikacją publiczną w ramach 

jednego biletu na terenie Krosna i gmin uczestniczących w tym zadaniu. Ponadto 

poinformował, iż zawierając porozumienia gmina zobowiąże się do partycypacji w kosztach 

związanych z realizacją tego przedsięwzięcia tj. do współfinansowania linii jeżeli okaże się 

deficytowa lub otrzyma zwrot, jeżeli linie te będą przynosiły zyski. Odnosząc się do rozkładu 

jazdy komunikacji wyjaśnił, iż będzie ona przedmiotem ustaleń zawartego porozumienia.  

Z tych powodów wyrażenie zgody na zawarcie stosownego porozumienia pozwoli 

zabezpieczyć transport zbiorowy na terenie całej gminy.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisje: 

1) Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

2) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

3) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

Radny Paweł Lorens wyjaśnił, iż z tego właśnie powodu poruszył temat przy okazji Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej, bowiem tak naprawdę gmina stanowi tranzyt dla dużej części 

transportu z innych miejscowości, co z kolei stanowi duże źródło zanieczyszczeń powietrza. 
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Uzupełnił, iż na publicznym transporcie zbiorowym na pewno skorzystają mieszkańcy, gdyż 

komunikacja ta stanie się bardziej użytkowa. 

 

Radny Edward Marszałek poruszył kwestię ewentualnych rozliczeń w przypadku gdy końcem 

danej linii jest inna gmina np. Iskrzynia lub Zalesie. W związku z tym dopytał w jaki sposób 

poradzi sobie z tym rozliczający i w jakiej formie gmina będzie miała wgląd  

w rzeczywiste rozliczenie. 

 

Skarbik Gminy – Grażyna Rugiełło wyjaśniła, że gmina Krosno przedstawiła stosowne 

wyliczenia na bazie 2014 roku. Zaznaczyła, że wyliczenia są precyzyjne, bowiem rozgraniczają 

poszczególne linie w ramach granic administracyjnych gmin, a podstawę tych wyliczeń stanowi 

kilometrogodzina.  

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR IX/ 61 /2015  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Krosno 

dotyczącego realizacji zadania publicznego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w zakresie przygotowania i realizacji projektu pod nazwą „Wykonanie 

oświetlenia ulicznego w technologii energooszczędnej na drogach publicznych na terenie gmin 

MOF Krosno. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Poinformował, że wspólne przedsięwzięcie ma na celu ograniczenie niskiej emisji poprzez 

modernizację systemów oświetlenia publicznego dróg, ulic, ciągów pieszych i rowerowych na 

obszarze gmin MOF. Zmniejszenie zużycia energii elektrycznej nastąpi poprzez wymianę 

źródeł światła na energooszczędne, wymianę opraw oświetleniowych wraz z osprzętem na 

energooszczędne, wdrożenie systemów oświetlenia o regulowanych parametrach (natężenie, 

wydajność, sterowanie), zastosowanie energooszczędnych systemów zasilania, budowę, 

instalację nowych lamp zasilanych OZE lub zasilanych z sieci elektroenergetycznej. 

Wytypowana do modernizacji część oświetlenia drogowego to infrastruktura 

wyeksploatowana, nie spełniająca wymogów technicznych i jakościowych odpowiadających 

obecnie obowiązującym normom. Podpisanie przedmiotowego porozumienia pozwoli gminie 

Krosno podjąć działania związane z uzyskaniem dofinansowania i późniejszą realizacją 

projektu. Wójt wyjaśnił, iż w przedmiotowym projekcie uczestniczą gminy: Wojaszówka, 

Krosno, Korczyna, Miejsce Piastowe oraz Krościenko Wyżne. Poinformował, iż projektowana 

trasa linii przebiega wzdłuż ulicy Marynkowskiej, Północnej, Mostowej, Księżej, Centralnej i 

przez Zalesie prowadzi w kierunku Miejsca Piastowego.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisje: 
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1) Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

2) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

3) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Edward Marszałek zauważył, iż występuje pewny dylemat  

w zakresie wyznaczonej trasy. Zauważył, że w przedmiotowym projekcie modernizacja 

oświetlenia przebiega wzdłuż ulic, które nie tak dawno były elektryfikowane. W związku z tym 

dopytał , co z ulicą Południowa. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że w inny sposób nie da się dokonać przedmiotowej 

modernizacji. Podkreślił, że za takim właśnie rozwiązaniem przemawia ciągłość sieci 

oświetlenia, tzn. przerwa w tej sieci nie może być większa niż 20 % całości ciągłości. Zauważył, 

że pomiędzy Krościenkiem Wyżnym a gminą Korczyna występuje spory odcinek, który rzutuje 

na brak zachowania tej ciągłości. Uzupełnił, iż projekt jest w trakcie tworzenia, a podstawą do 

podejmowania działań w tym zakresie jest podjęcie stosownej uchwały. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR IX/ 62 /2015  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie 

przygotowania i realizacji projektu pod nazwą „Wykonanie oświetlenia ulicznego  

w technologii energooszczędnej na drogach publicznych na terenie gmin MOF Krosno 

(uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec ogłosił 15 minutową przerwę w posiedzeniu  

w godz. 1430 – 1445 

 

Ad. 14. 

Po wznowieniu obrad przystąpiono do podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Krośnieńskiemu na realizację zadania pn.: 

„Przebudowa dróg powiatowych nr: 1966 R Korczyna-Kombornia Jabłonica Polska, nr 1967 

Korczyna-Krościenko Wyżne i nr 2062 Olszyny-Jabłonica Polska” w 2016 roku. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Wyjaśnił, iż udzielenie pomocy finansowej z budżetu gminy na 2016 dotyczy zadania 

polegającego na przebudowie ulicy Marynkowskiej. Poinformował, iż kosztorys zadania wraz 

z projektem został wykonany i obejmuje również budowę chodnika wzdłuż ulicy 

Marynkowskiej.  Realizacja przedmiotowego zadania to koszt w wysokości 1 381 840,11 zł,  

z czego planowany udział lidera tj. powiatu to 240 920,11 zł. Planowana kwota dofinansowania 
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partnera tj. gminy Krościenko Wyżne 450 000,00 zł. Wójt zaznaczył, że wysokość wkładu 

lidera i partnera zostanie ustalona na podstawie odrębnej umowy zawartej po uzyskaniu 

dofinansowania w ramach programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na 

lata 2016-2019 i po przeprowadzeniu postępowania związanego z wyłonieniem wykonawcy 

zadania. Warunkiem udzielenia pomocy finansowej jest zakwalifikowanie przedmiotowego 

zadania do dofinansowania w ramach powyższego programu. Ostateczne koszty finansowania 

zadania zostaną określone po przeprowadzeniu postępowania przetargowego.   

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Budżetu i Finansów. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens zapytał, czy przebudowa drogi obejmuje jej 

poszerzenie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż przebudowa ta obejmuje poszerzenie jezdni oraz 

m. in. zakręgowanie rowu, budowę chodnik na rowie do ostatniego budynku oraz 

wyasfaltowanie drogi do granicy z Korczyną. W pozostałej części, przebudowa przedłużenia 

ulicy Marynkowskiej po stronie gminy Korczyna będzie kontynuowana.  

 

Radny Paweł Lorens dopytał, czy mostek będzie poszerzony. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, że przebudowa tego odcinka obejmie również mostek. 

 

Radny Edward Marszałek zapytał, czy projekt przewiduje sprofilowanie samego grzbietu, 

ponieważ jest jedno z najbardziej niebezpiecznych miejsc w naszej gminie. Zauważył, że po 

zrobieniu jeszcze lepszej nawierzchni miejsce to będzie jeszcze bardziej niebezpieczne. 

Zaznaczył, że taka przebudowa to jedyna okazja żeby coś takiego zrobić. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że projekt przewiduje niewielkie sprofilowanie samego 

szczytu. Dodał, że projekt był kilkakrotnie przerabiany, w związku z czym dojazd na szczyt 

zostanie na tyle poszerzony, aby można było spokojnie się rozminąć.  

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR IX/ 63 /2015  

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Krośnieńskiemu 

na realizację zadania pn.: „Przebudowa dróg powiatowych nr: 1966 R Korczyna-

Kombornia Jabłonica Polska, nr 1967 Korczyna-Krościenko Wyżne i nr 2062 Olszyny-

Jabłonica Polska” w 2016 roku (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15. 
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 Następnie przystąpiono do Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do wykonania części 

zadań z zakresu właściwości Powiatu Krośnieńskiego – „Zimowe utrzymanie dróg 

powiatowych w 2016 roku”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Stwierdził on, że po raz kolejny proponuje się przyjęcie do wykonania część zadania z zakresu 

właściwości Powiatu Krośnieńskiego, polegające na zimowym utrzymaniu dróg powiatowych 

o łącznej długości 9,454 km. Wójt poinformował, że wynegocjowana dotacja z Powiatem 

Krośnieńskim za 1 km drogi wyniesie 3 900,00 zł brutto i jest większa o 100 zł w porównaniu 

z rokiem ubiegłym. Szczegóły w tym zakresie określi stosowne porozumienie zawarte 

pomiędzy Gminą a Powiatem Krośnieńskim. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji Budżetu i Finansów do projektu uchwały. 
 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Radny Edward Marszałek w temacie zimowego utrzymania dróg podkreślił, że należy 

pomyśleć również o widoczności tych dróg, o bezpieczeństwie, o widoczności na zakrętach. 

Zauważył, że w ciągu ulic występuje kilka miejsc, gdzie zakręty są bardzo słabo widoczne, 

gdzie wchodzi roślinność, która bezspornie będzie stanowić problem przy odśnieżaniu 

chodnika. Zaakcentował, iż przyzwoitość nakazywałaby, aby przed zimą zrobić porządek  

z tymi chodnikami. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR IX/ 64 /2015  

w przyjęcia do wykonania części zadań z zakresu właściwości Powiatu Krośnieńskiego – 

„Zimowe utrzymanie dróg powiatowych w 2016 roku” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 16. 

 Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie podatku od nieruchomości.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt uchwały w załączeniu).  

I tak proponuje się następujące stawki podatku od nieruchomości w 2016 roku: 

1) od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,80 zł od m2 powierzchni 

(wzrost o 2 grosze w porównaniu ze stawką obowiązującą w roku bieżącym), 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi 

płynącymi jezior i zbiorników sztucznych – 4,58 zł od 1 ha powierzchni (stawka 

maksymalna), 

c) pozostałe grunty – 0,18 zł od 1 m2 powierzchni (wzrost o 1 grosz); 

2) od budynków lub ich części: 
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a) mieszkalnych – 0,54 od 1 m2 powierzchni użytkowej (wzrost o 2 grosze), 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 

17,00 zł od m2 powierzchni użytkowej (wzrost o 50 groszy), 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym – 10,68 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej 

(stawka maksymalna), 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów  

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,33 

zł od 1 m2 powierzchni użytkowej (stawka bez zmian), 

e) pozostałe budynki – 3,85 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej (wzrost o 5 groszy); 

3) od budowli – 2 % ich wartości (bez zmian). 

 

Wójt poinformował, że stawki podatku rolnego w 2016 roku ulegną zmniejszeniu w stosunku 

do 2015 roku o 12,42 %, z uwagi na zmniejszenie ceny skupu żyta za 1 kwintal. Z kolei stawka 

podatku leśnego ulegnie zwiększeniu o 1,55 %, albowiem wzrosła cena za kubik drewna.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji do projektu uchwały: 

1) radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

2) radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

3) radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji nad projektami uchwał radni nie zabrali głosu, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR IX/ 65 /2015  

w sprawie podatku od nieruchomości (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przysługiwania i wysokości diet oraz 

należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Gminy Krościenko 

Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił ww. projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Poinformował, że przedmiotowy projekt uchwały stanowi wynik konsultacji, a diety od 2006 

roku nie były modyfikowane. W związku z tym kwoty diet uległy zdewaluowaniu na tyle, aby 

je znowelizować. Wyjaśnił, iż przedmiotowy projekt uchwały stanowi propozycję. 
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W otwartej dyskusji nad projektami uchwały radni nie zabrali głosu, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 1 radny, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR IX/ 66 /2015  

w sprawie ustalenia zasad przysługiwania i wysokości diet oraz należności z tytułu zwrotu 

kosztów podróży służbowych dla radnych Gminy Krościenko Wyżne (uchwała 

w załączeniu).  

 

Ad. 18. 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Krościenko Wyżne na 2015 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt ww. uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt uchwały w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że:  

1) zwiększa się plan dochodów o kwotę 94 036,43 zł, w tym: 

a) w dziale 700 - Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 5 650,00 zł – dochody majątkowe; 

b) w dziale 720 – Informatyka w kwocie 67 729,02 zł – dochody bieżące; 

c) w dziale 758 – Różne rozliczenia w kwocie 16 021,41 zł; 

d) w dziale 801– Oświata i wychowanie w kwocie 4 636,00 zł – dochody bieżące; 

2) zwiększa się plan wydatków o kwotę 94 036,43 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 5 531,41 zł – wydatki bieżące; 

b) w dziale 700 - Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 12 000,00 zł –  realizacja zadania:- 

„Zakup działki nr ewid. 5237/5 wraz z wykupem współwłasności w drodze dojazdowej – 

działka nr 5237/8 ”; 

c) w dziale 720 – Informatyka w kwocie 67 729,02 zł – wydatki bieżące; 

d) 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 8 776,00 zł – wydatki bieżące; 

3) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 95 690,89 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 34 017,00 zł – wydatki majątkowe; 

b) w dziale 720 – Informatyka w kwocie 4 120,00 zł – wydatki bieżące; 

c) 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 28 883,00 zł; 

d) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 28 670,89 zł –

wydatki bieżące; 

4) zwiększa się plan wydatków o kwotę 95 690,89 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 36 000,00 zł – wydatki majątkowe; 

b) w dziale 700 - Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 24 670,89 zł –  realizacja zadania:- 

„Zakup działki nr ewid. 5237/5 wraz z wykupem współwłasności w drodze dojazdowej – 

działka nr 5237/8 ”– w tym Fundusz Sołecki Pustyny - 24 670,89 zł; 

c) w dziale 710 – Działalność usługowa w kwocie 10 000,00 zł – wydatki bieżące; 

d) w dziale 720 – Informatyka w kwocie 4 120,00 zł – wydatki bieżące; 

e) w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa w kwocie 5 000,00 zł – 

pomoc finansowa dla Gminy Krosno na dofinansowanie zadania „Zakup samochodu 

specjalnego do przewozu grup ratowniczych dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży 

Pożarnej w Krośnie”; 
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f) w dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza w kwocie 15 900,00 zł – wydatki 

bieżące; 

5) udziela się dotacji celowej - Pomoc finansowa dla Gminy Krosno na dofinansowanie 

zadania „Zakup samochodu specjalnego do przewozu grup ratowniczych dla Komendy 

Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Krośnie” w kwocie 5 000,00 zł. 

6) dokonuje się zmian w przedsięwzięciach realizowanych z funduszu sołeckiego - „Zakup 

działki nr ewid. 5237/5 wraz z wykupem współwłasności w drodze dojazdowej – działka 

nr 5237/8”- 24 670,89 zł”. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji do projektu uchwały. 
 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji nad projektami uchwał radni nie zabrali głosu, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR IX/ 67 /2015  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2015 rok (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 19. 

Przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Przyjęcie informacji o przebiegu 

wykonania budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Krościenko 

Wyżne za I półrocze 2015 roku oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej i instytucji kultury za I półrocze 2015 

roku”. 

 

Następnie Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło szczegółowo przedstawiła i omówiła 

informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2015 r. 

(zarządzenie Nr IV/93/2015 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 28 lipca 2015 r. w sprawie  

informacji o przebiegu wykonania budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2015 roku). Podsumowując stwierdziła  

ona, że: 

1) Zgodnie ze sprawozdaniem półrocznym Rb – 27 S z planu wynoszącego po zmianach: 

14 537 162,73 zł, wykonano dochody w wysokości 7 868 682,36 zł co stanowi 54,13 % 

planowanych dochodów; 

2) Zgodnie ze sprawozdaniem Rb-28S na dzień 30 czerwca 2015 r. na plan wydatków 

wynoszących po zmianach 14 266 847,76 zł, wydatkowano kwotę: 6 630 210,22 zł, co 

stanowi 46,47 % planowanych wydatków; 

3) Wydatki budżetowe realizowano sukcesywnie w miarę wpływów dochodów 

budżetowych przy zachowaniu terminów płatności oraz celowości planowanych kwot; 
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4) dochody związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych  

zadań zleconych gminom w I półroczu 2015 r., z planu wynoszącego: 1 478 792,61 zł,  

wykonano dochody w wysokości: 811 397,61 zł; 

5) Wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych gminom w I półroczu 2015 r., z planu: 1 478 792,61 zł., wydatkowano kwotę: 

774 248,37 zł; 

6) Dochody związane z realizacją zadań wykonywanych w drodze porozumień (umów) 

między jednostkami samorządu terytorialnego w I półroczu 2015 r., z planu: : 

48 925,20 zł, wykonano dochody w kwocie: 33 688,48 zł; 

7) Wydatki związane z realizacją zadań wykonywanych w drodze porozumień (umów) 

między jednostkami samorządu terytorialnego w I półroczu 2015 r., z planu: 

48 925,20 zł, wydatkowano kwotę:  33 688,48 zł; 

8) Przychody na dzień 30 czerwca 2015 r., z planu: 329 685,03 zł, wykonano przychody 

w kwocie: 329 685,03 zł; 

9) Rozchody na dzień 30 czerwca 2015 r., z planu: 600 000,00 zł, wykonano rozchody  

w kwocie: 300 000,00 zł; 

10) Dotacje z budżetu Gminy Krościenko Wyżne w I półroczu 2015 r., z planu: 

649 064,00 zł udzielono dotacji w kwocie: 314 808,39 zł 

11) Wydatki ze środków funduszu sołeckiego w I półroczu 2015 r. – sołectwo Krościenko 

Wyżne, z planu: 24 670,89 zł, wykonano: - zł (budowa ogrodzenia placu zabaw przy ul. 

Mostowej w Krościenku Wyżnym); sołectwo Pustyny, z planu: 24 670,89 zł, 

wykonano: - zł (zakup namiotu wystawowego oraz parasoli, stolików i ławek); 

12) Główne zadania inwestycyjne realizowane w I półroczu 2015 r. to: 

a) Przebudowa budynku GRN na działce Nr. Ew. 4013 przy ul. Południowej w 

Krościenku Wyżnym. 

b) Modernizacja budynku OSP Krościenko Wyżne. 

c) Wykonanie sieci teleinformatycznej na potrzeby GOPS. 

d) Budowa oświetleń ulicznych w Gminie Krościenko Wyżne - oświetlenie przy ul. 

Parkowej. 

e) Zagospodarowanie terenu przy kompleksie sportowym w KW (dz. 4438/1, 4438/2, 

4438/3) 

13) Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Krościenko Wyżne  na lata 2015-2022 

uchwalona została Uchwałą nr III/16/2014 z dnia  23 grudnia 2014 roku w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2015-

2022. W I półroczu 2015 r. w związku z uzyskaniem  dodatkowych dochodów Uchwałą 

nr VII/50/2015 z dnia 26 czerwca 2015 r. zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2015-2022 

wprowadzono następujące zmiany: 
 

1) zwiększono dochody ogółem w roku 2015 o kwotę 1 098 576,85 zł, w tym: 

a) zwiększono  dochody bieżące o kwotę 523 396,19 zł, 

b) zwiększono  dochody majątkowe o kwotę 575 180,66 zł, 

2) zwiększono  wydatki bieżące w roku 2015 o kwotę 674 505,82 zł w tym: 

a) zwiększono wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę  

250 412,56 zł, 

b) zwiększono wydatki związane z funkcjonowaniem organów JST o kwotę  

149 261,03 zł, 

c) zwiększono wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę  

222 146,00 zł, 
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d) zwiększono dotacje na zadania bieżące o kwotę 45 072,00 zł, 

e) zwiększono wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa 

w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3, w części związanej z realizacją zadań jednostki samorządu 

terytorialnego o kwotę 7 614,23 zł, 

3) zwiększono  wydatki majątkowe w roku 2015 o kwotę 753 756,06 zł. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy - Antoni Dębiec oddał głos Panu Tomaszowi 

Maroszowi – Dyrektorowi Samodzielnego Publicznego Gminnego  Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Krościenku Wyżnym, który przedstawił informację o przebiegu wykonania planu 

finansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Krościenku Wyżnym za I półrocze 2015 roku. Następnie głos zabrała Dyrektor Gminnej 

Biblioteki Publicznej - Pani Anicie Fal, która szczegółowo omówiła informację o przebiegu 

wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej za I półrocze 2014 roku. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinie Komisji: 

1) Przewodniczący – Krzysztof Ronowski stwierdził, że Komisji Rewizyjnej na 

posiedzeniu w dniu 10 sierpnia 2015 r. pozytywnie zaopiniowała informację  

z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2015 roku – 3 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

2) Przewodniczący – Bolesław Pudłowski stwierdził, że Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała informację 

z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2015 roku. 

3) Przewodniczący – Edward Marszałek stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury  

i Spraw Obywatelskich pozytywnie zaopiniowała informację z wykonania budżetu 

Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2015 roku. 

4) Przewodniczący – Zdzisław Omachel stwierdził, że Komisja Budżetu i Finansów 

pozytywnie zaopiniowała informację o przebiegu wykonania budżetu i o kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2015 roku 

oraz informację o przebiegu wykonania planu finansowego samodzielnego publicznego 

zakładu opieki zdrowotnej i instytucji kultury za I półrocze 2015 roku. 

 

Radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła informację o przebiegu wykonania 

budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Krościenko Wyżne 

za I półrocze 2015 roku oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej i instytucji kultury za I półrocze 

2015 roku (uchwała w załączeniu).  

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec podziękował P. Anicie Fal oraz P. Tomaszowi 

Maroszowi za przedstawione informacje. 

 

Ad. 20.  

Informacja Wójta Gminy oraz Przewodniczącego Rady Gminy o osobach, które nie 

złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, nieprawidłowościach 
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stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem  

i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia oraz działaniach podjętych  

w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach 

majątkowych. 

 

Wójt Gminy przedstawił przedmiotową informację. Poinformował, że zgodnie z przepisami 

ustawy o samorządzie gminnym wszyscy zobowiązani złożyli oświadczenia majątkowe za 

2014 rok w ustawowym terminie tj. do dnia 30 kwietnia br. Wszystkie oświadczenia wraz  

z kopią zeznań o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym 2014 zostały przesłane 

do Urzędu Skarbowego w Kroście celem dokonania analizy. W wyniku analizy urząd skarbowy 

stwierdził: 

a) w oświadczeniach 5 osób nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości – bez uwag, 

b) w pozostałych (7 oświadczeniach) stwierdzono nieprawidłowości dotyczące: 

- nie zastosowania się do pkt 2 i 3 uwag do oświadczenia, tj. jeżeli poszczególne rubryki 

nie znajdują w konkretnych przypadku zastosowania, należy wpisać „nie dotyczy” lub też 

nie określono przynależności składnika majątkowego do majątku odrębnego lub objętego 

małżeńską wspólnością majątkową, 

- w 1 z oświadczeń nie określono tytułu prawnego do nieruchomości oraz wykazano 

przychód ze stosunku pracy, a winien zostać wpisany dochód. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec przedstawił informację w odniesieniu 

do radnych Gminy Krościenko Wyżne. Stwierdził on, że zgodnie z przepisami ustawy  

o samorządzie gminnym obowiązek złożenia oświadczeń majątkowych za 2014 r. ciążył na  

15 radnych w tym Przewodniczącym Rady Gminy. Stwierdził ponadto, że wszyscy radni 

złożyli oświadczenia w ustawowym terminie tj. do dnia 30 kwietnia br. Wszystkie 

oświadczenia wraz z kopią zeznań o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym 

2014 zostały przesłane do Urzędu Skarbowego w Kroście celem dokonania analizy. Urząd 

skarbowy stwierdził: 

a) w oświadczeniach 5 osób nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości – bez 

uwag, 

b)  w 5 oświadczeniach  nie zastosowania się do pkt 3 uwag do oświadczenia,  

tj. nie określono przynależności składnika majątkowego do majątku odrębnego 

lub objętego małżeńską wspólnością majątkową, 

c) w 2 oświadczeniach nie określono zadłużenia na dzień 31.12.2014 roku, 

d) w pozostałych 3 oświadczeniach stwierdzono innego rodzaju usterki. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poinformował, iż treść oświadczeń majątkowych 

radnych Gminy Krościenko Wyżne opublikowano w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy 

Krościenko Wyżne. 

 

Ad. 21. 

 W dalszej części posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu 

w brzmieniu: „Wolne wnioski, interpelacje i zapytania”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zgodnie z art. 5a ust. 4 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie 

oświaty (Dz. U. z 2004 r. Nr 256, poz. 2572 z poźn. zm.) przekazał radnym informację o stanie 

realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2014/2015 (informacja  

w załączeniu).  

 



25 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec, poinformował o piśmie jakie wpłynęło od 

Komendanta Miejskiego PSP w Krośnie dotyczącym prośby o dofinansowanie zakupu 

samochodu specjalnego do przewozu grup ratowniczych dla Komendy. Zaznaczył, iż uchwała 

w przedmiotowej sprawie została podjęta w trakcie obrad (pismo w załączeniu). Ponadto 

Przewodniczący odczytał pismo jakie wpłynęło od Fabryki Aktywności Młodych z Gorzowa 

Wielkopolskiego dotyczące wniosku o zaplanowanie w przyszłorocznym budżecie środków na 

działania wolontariacie  oraz na kompleksową politykę rozwoju lokalnego wolontariatu (pismo 

w załączeniu). Ponadto poinformował, iż w okresie międzysesyjnym wpłynęło również pismo 

Wojewody Podkarpackiego dotyczące przyjęcia przez gminę imigrantów oraz określenie ich 

ewentualnej liczby. 

 

Radny Stanisław Wierdak, zwracając się do Wójta Gminy poprosił, aby przyjrzał się tematowi 

związanemu z zatrudnieniem logopedy w szkole. Wyjaśnił, iż związane jest to z delegacją jaka 

go odwiedziła. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że już wcześniej rozmawiał na ten temat  

z niektórymi osobami. Wyjaśnił, że związane jest to z badaniami przesiewowymi 

zorganizowanymi w szkole na przełomie miesięcy maj-czerwiec w klasach pierwszych  

i wychowaniu przedszkolnym. Podczas tych badań na 75 uczniów stwierdzono 34 przypadki 

wady wymowy. Dodał, że do tej pory tego rodzaju problem w szkole nie występował. 

Zaznaczył, że konsultował się z Panią Dyrektor M. Such w tej sprawie. Rozważono możliwość 

zatrudnienia logopedy w szkole. 

 

Radny Paweł Lorens zauważył, że w związku z tym, iż zbliża się koniec roku i gmina 

przygotowuje się do planu na 2016 rok, zwrócił się z prośbą, aby zaplanować środki na 

rozbudowę placu zabaw na ulicy Grunwaldzkiej o urządzenia siłowni zewnętrznej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że jest to dogodne miejsce i postara się doposażyć plac 

w takie urządzenia. 

 

Następnie radny Paweł Lorens podziękował za wyróżnienie Kapitule medalu 

okolicznościowego z okazji jubileuszu 20-lecia gminy Krościenko Wyżne. 

 

Radny Krzysztof Podkul, pozostając przy temacie placów zabaw, zwrócił uwagę na zniszczone 

urządzenia zabawowe na placu zabaw w Pustynach. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że przyjrzy się temu tematowi. Dodał, że wiosną 

na placu zabaw wymieniono huśtawki.   

 

Radny Edward Marszałek zaprosił zgromadzonych na organizowane w lesie Dębina, przez 

stowarzyszenie kulturalne „Dębina” w dniu 28 października (środa) o godz. 13:00 „Święto 

Drzewa”. Zaznaczył również, iż celem spotkania jest przywrócenie do świadomości społecznej 

postaci doktora Antoniego Lorensa, w związku z czym propozycja nadania imienia jednemu  

z bezimiennych dębów, imienia Antoni. Przypomniał, że w listopadzie wyjdzie 200 numer 

Dębiny. Z tej okoliczności zaprosił zgromadzonych do wygospodarowanego dla organizacji 

pozarządowych pomieszczenia na poddaszu budynku „Domu Spółdzielczego”, gdzie w drugiej 

połowie listopada nastąpi inauguracja pracy w nowych warunkach. Podsumowując radny 

podziękował Wójtowi oraz Radzie Gminy za to, że dzięki ich wsparciu i dofinansowaniu 
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ukazuje się gazeta „Dębina”. Podkreślił, że dzięki temu, że część kosztów bierze na siebie 

gmina, koszty funkcjonowania gazety są znikome, a jej forma i cena przyzwoita.  

 

Radny Jan Omachel zaprosił wszystkich zgromadzonych na konkurs pieśni patriotycznej, który 

odbędzie się 10 listopada o godz. 17:45 w sali Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym. 

 

Z kolei radny Krzysztof Podkul podziękował za przeznaczone środki, w ramach których 

zakupiono samochód dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pustynach. Zaakcentował,  

że pieniądze zostały dobrze zainwestowane, a poziom bezpieczeństwa w gminie jest coraz  

to lepszy. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 22. 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął IX sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 

 

 


